
1 

PROTOKÓŁ Nr IV/2019 
czwartej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 26 lutego 2019 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 

przy ul. Konopnickiej 4 
 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach  powitał 

wszystkich przybyłych na IV sesję VIII kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

Następnie otworzył IV sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie 

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego               

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista 

obecności radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu, lista obecności sołtysów stanowi 

załącznik nr 30, lista obecności zaproszonych gości – załącznik nr 31.  

Na sekretarza obrad powołano Radną Teresę Parzonka. 

Obrady rozpoczęto o godz. 9:00 zakończono o godz. 11:00. 

Pan Bogusław Wierzbicki – Przewodniczący Rady - "Witam Państwa Sołtysów, 

mieszkańców, witam Pana Burmistrza. Uprzedzam Państwa i informuję, że dzisiejsza sesja 

jest na bieżąco transmitowana przez środki audio-wizualne. Dzisiaj również po raz pierwszy 

będziemy głosować przy pomocy nowoczesności, elektroniki, jest to wymóg narzucony przez 

stosowne ustawy. Według listy mamy 11 Radnych, więc mamy quorum więc możemy 

podejmować uchwały. 

 Proszę Państwa przechodzimy do akceptacji porządku dziennego obrad. Wszyscy 

Państwo dostaliście, czy są jakieś uwagi. Jeśli nie to Ja bym proponował , żebyśmy                      

do porządku obrad wnieśli dwa nowe punkty”. 

 

1. Wprowadzenie w punkcie 2 porządku obrad ppkt.6: podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie przystąpienia Gminy Jeziorany, jako członka zwyczajnego do stowarzyszenia 

Lokalna Grupa Działania "Warmiński Zakątek" z siedzibą w Dobrym Mieście 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Radni przegłosowali jednogłośnie propozycję wprowadzenia punktu i dopisali do porządku 

dziennego obrad. 

 

 2. Wprowadzenie w punkcie 2 porządku obrad ppkt 7: podjęcie uchwały w sprawie 

rozpatrzenia wniosków złożonych przez Fundację Revita Warmia 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 radnych obecnych) 

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
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Radni przegłosowali jednogłośnie propozycję wprowadzenia punktu i dopisali do porządku 

dziennego obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poinformował wszystkich , że przechodzimy do bloku 

uchwał.  

 

Ad.2 Podjęcie uchwał 

 

1) wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

oraz ustalenia wysokości tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 

 

Przewodniczący Rady - "Proszę Państwa wczoraj była bardzo szeroka dyskusja, wszyscy 

Radni, którzy uczestniczyli wiedzą, a Państwa informuję, Pan Burmistrz wytłumaczył, 

dlaczego właśnie tak skonstruowana jest uchwała, a nie inaczej i teraz mam pytanie czy Pan 

Burmistrz jeszcze w kilku słowach chciałby zabrać głos. 

Pan Burmistrz poinformował, że na wczorajszej komisji było juz wszystko powiedziane, ale 

mogę Państwu powtórzyć, jak ktoś ma życzenie". 

Pytań nie było. 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady - "Przed przystąpieniem do głosowania uzupełnię, że te podwyżki,              

z których nikt się nie cieszy, są jakby uzasadnione podniesieniem cen za odbiór śmieci 

komunalnych i to drastyczne podniesienie cen w Olsztynie, a zapewne również koniecznością 

spłacania zadłużeń pozostałych po poprzedniej kadencji". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego - 6 głosów "za" , 1 głos 

"przeciw" i 4 głosy "wstrzymujące się".  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/26/19  w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej opłaty   

i ustalenia stawki opłaty za pojemnik, 

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

 

 2) uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego miasta i gminy Jeziorany, 

  

Przewodniczący Rady - "Nim jednak przejdziemy do tego punktu, przegłosujmy poprawkę             

do załącznika nr 2". 

 

"Wprowadzenie poprawki w załączniku nr 2 do uchwały w sprawie uchwalenia zmiany 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Jeziorany." 
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Przewodniczący Rady - "Poprawka polega na wprowadzeniu w punkcie 2 tabelki, wnoszącej 

uwagi FINBUD S p. z o. o. zapisu w uzasadnieniu".  

Zapis brzmi:  

"Burmistrz negatywnie zaopiniował wprowadzenie uwagi. Po Zarządzeniu Zastępczym w 

sprawie wprowadzenia obszarów udokumentowanych złóż kopalin z dnia 2 marca 2018r. 

uwaga została uwzględniona". 

 

Uwagi z Zarządzenia Zastępczego zostały wniesione do tego punktu.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych)..  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady - "Proszę Państwa okazuje się, że wcześniej musimy przegłosować 

jeszcze kolejne te trzy uwagi, które zostały naniesione. Po czym Przewodniczący zarządził 

dziesięciominutową przerwę".  

 

Po przerwie Radny Andrzej Szuwalski odczytał wprowadzone uwagi, które brzmią 

następująco: 

 

1. Uwaga nr 1 Stowarzyszenia "Trójkąt Warmiński" do projektu zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Jeziorany 

zgodnie z treścią złącznika nr 2 - uwzględniono w części. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Uwaga nr 1 została przyjęta. 

 

2. Uwaga nr 2 FINBUD Sp. z o.o. do projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Jeziorany zgodnie z treścią załącznika nr 2 

- uwzględniono 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Uwaga nr 2 została przyjęta. 

 

3.  Uwaga nr 3 osoby fizycznej do projektu zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Jeziorany zgodnie z treścią załącznika nr 2 

- nie uwzględniono. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 Uwaga nr 3 została przyjęta. 

 

Po czym Radni przeszli do głosowania uchwały w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów 

"za" (11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

 

podjęła uchwałę nr IV/27/19  w sprawie uchwalenia zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Jeziorany, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

 

3) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Jeziorany dla terenu położonego pomiędzy ul. Łąkową a ul. Kościuszki, 

 

Przewodniczący Rady - "wniesiono poprawkę do projektu uchwały w brzmieniu": 

 

"Wprowadzenie zmiany w załączniku nr 1 do uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla 

terenu położonego pomiędzy ul. Łąkową a ul. Kościuszki' 

 

Czy ktoś chciałby wyjaśnienia?  

 

Pytań nie było. 

 

 Jeśli nie to przystępujemy do głosowania.  

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Radny Andrzej Suwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady -  "Wszystkie te tematy były wczoraj na komisji poruszane. Czy ktoś              

z Pań i Panów Radnych chciałby wyjaśnień jakiś w tej sprawie?". Pytań nie było. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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podjęła uchwałę nr IV/28/19  w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla terenu 

położonego pomiędzy ul. Łąkową a ul. Kościuszki, , która stanowi  

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

4) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

miasta Jeziorany dla terenu położonego w rejonie ul. Parchimowicza i ul. Barczewskiej, 

 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/29/19  w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego miasta Jeziorany dla terenu 

położonego w rejonie ul. Parchimowicza i ul. Barczewskiej, która stanowi 

załącznik nr 15 do protokołu. 

 

5) powołania komisji doraźnej Rady Miejskiej w Jezioranach i ustalenia przedmiotu  

jej działania, 

 

Przewodniczący Rady - "W pierwszym głosowaniu musimy sie ustosunkować ile osób 

uważamy, że będzie w tej komisji. Ja zgłaszam propozycję, żeby w tej komisji osób były 3". 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady - "Komisja będzie liczyła 3 osoby, teraz musimy tylko wypełnić                   

je konkretnymi nazwiskami. Wczoraj na komisji zaproponowano, by w składzie Naszej 

komisji znalazły się następujące osoby: 

 

1. Radna Teresa Parzonka  

2. Radny Andrzej Szuwalski 

3. Radny Piotr Szunejko". 

 

Wszystkie osoby zaproponowane wyraziły zgodę na udział w pracach komisji. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

 

podjęła uchwałę nr IV/30/19  w sprawie  powołania komisji doraźnej Rady 

Miejskiej w Jezioranach i ustalenia przedmiotu  

jej działania, która stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

 

6) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Jeziorany, jako 

członka zwyczajnego do stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "Warmiński 

Zakątek" z siedzibą w Dobrym Mieście 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych Radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/31/19  w sprawie  uchwały zmieniającej uchwałę                        

w sprawie przystąpienia Gminy Jeziorany, jako członka zwyczajnego do 

stowarzyszenia Lokalna Grupa Działania "Warmiński Zakątek" z siedzibą  

w Dobrym Mieście, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

7) rozpatrzenie wniosków złożonych przez Fundację Revita Warmia 

 

Przewodniczący Rady - "Czy ktoś chciałby zabrać głos, może przedstawiciele Revita 

Warmia". 

Pytań nie było. 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 
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Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego - 9 głosów "za" i 2 głosy " 

wstrzymujące się".  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/32/19  w sprawie rozpatrzenie wniosków złożonych przez 

Fundację Revita Warmia, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

 

Przewodniczący Rady - "Proszę Państwa jest to uchwała w dużej mierze jeszcze intencyjna, 

bo musimy jeszcze popracować nad szczegółami tej uchwały, ale generalnie oznacza to,                

że Rada popiera działania zmierzające do polepszenia kondycji tych organizacji,                        

które działają szczególnie w sferze kultury na terenie Naszej Gminy". 

 

8) zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

Przewodniczący Rady - "Pani Skarbnik będzie łaskawa zabrać w tej kwestii głos. 

Pani Skarbnik stwierdziła, że powiedziała wszystko na komisji, od wczoraj się nic nie 

zmieniło i nic nie chce dodać". 

Pytań żadnych nie było. 

 

Radna Teresa Parzonka odczytała projekt uchwały. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/33/19  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

która stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

 

9) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030. 

 

Radny Andrzej Szuwalski odczytał projekt uchwały. 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 

podjęła uchwałę nr IV/34/19  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2019-2030, 

 która stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 
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10) Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński - "Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo.                   

Ja chciałby powiedzieć tak naprawdę o trzech rzeczach. W związku ze skargami rodziców 

oraz Dyrektorów Szkół na dowozy uczniów firmy FASTER, które są prowadzone na terenie 

Naszej Gminy. Prowadzone jest postępowanie zmierzające do przywrócenia prawidłowego 

funkcjonowania dowozów uczniów do szkół. Z czy to się wiąże, wiąże się to z tym,                   

że będziemy chcieli odstąpić od umowy, rozwiązanie umowy i przywrócenie, żeby                           

to funkcjonowało w sposób należyty, bez spóźnień, aby dzieci Nasze mogły normalnie 

dojeżdżać do szkoły, tak jak to miało miejsce przez lata. Nie tak, że przychodzą do Mnie 

rodzice, bo dzieci zostały niedowiezione, mówi się o złym stanie dróg, o oblodzeniach,                   

o śniegach, natomiast przypomnę Państwu poprzednio jak byłem Burmistrzem przez 8 lat, ani 

razu nie zdarzyła sie taka sytuacja, żeby ktokolwiek z rodziców składał Nam skargę na temat 

dowozów dzieci w Gminie. Dlatego ta umowa została rozwiązana i przystąpimy niezwłocznie 

do dowozów naturalnych. 

 Chciałbym jeszcze powiedzieć o tym, że przystąpiliśmy do programu, przez 

poprzedniego Pana Burmistrza był składany wniosek na budowę PSZOK-u, Państwo wiecie, 

jak Państwo wiedzą za cmentarzem, myśmy odstąpili od tej lokalizacji, postawimy tzw. 

PSZOK, chciałbym, żebyście Państwo nie mylili PSZOK-u z jakąś selektownią śmieci. Tam 

nie będzie żadnych śmieci, tam będą przywożone rzeczy, które są wielkogabarytowe, dużo 

gabarytowe i one na bieżąco będą wywożone z terenu, ten teren, który ustaliliśmy na nowy 

PSZOK tj. teren przy siedzibie Wodociągów i chcemy tam zrobić plac i trzy boksy,                      

i na bieżąco będą te rzeczy wywożone. Mówimy o stałych rzeczach, że jeżeli ktoś będzie miał 

w domu problem z jakimiś materiałami metalowymi czy wielkogabarytowymi, to trzeba 

przywieźć wtedy do PSZOK-u, Gmina, Urząd za to płaci do ZGOK-u, normalnie wywożąc to, 

natomiast dla mieszkańca jest to bezpłatne. Będzie zrobiony plac cały przed wodociągami 

wraz z tymi trzema boksami, gdzie będziemy mieli bezpośredni nadzór tak naprawdę nad tym 

co tam sie dzieje. Kwestia, wysokość dofinansowania jest wyższa niż w poprzednim projekcie 

tj. 950 000 zł netto i tutaj będziemy chcieli również Panom zakupić nową koparkę, która                    

to będzie mogła obsługiwać. 

 Również złożyliśmy wniosek na fotowoltaikę i pompy ciepła, chodzi                                     

o termomodernizację całego kompleksu Naszej szkoły wraz z OSIR-em i będziemy patrzyli 

jak ten wniosek w dalszym ciągu będzie rozpatrywany i czy dostaniemy na                                          

to dofinansowanie. Całość inwestycji tj. 3.600.000 zł, Gmina z tego miałaby zapłacić 15%                 

tj. około 500.000 zł. To jest ważne tak naprawdę w perspektywie drożejącej energii, która Nas 

niewątpliwie czeka w przyszłym roku, bo jak Państwo wiedzą w tym roku zostało                             

to wstrzymane. Dla Nas to jest konieczność tak naprawdę, bo My wpłacimy za Nasze budynki 

szkolne 350.000 zł rocznie i chcielibyśmy diametralnie zejść z tej ceny wydatków bieżących.  

 Jeszcze to co mogę powiedzieć, co się wydarzyło przez te dwa miesiące, mianowicie 

to, że już pomijam całą politykę śmieciową, nad która pracowaliśmy, ale to, że odstąpiliśmy 

od 11 rozpraw sądowych z mieszkańcami Gminy, które sie toczyły w poprzedniej kadencji. 

Chcemy zejść ze wszystkich rozpraw, nie chcemy, żebyśmy sie spierali w Sądzie                              

z mieszkańcami, dlatego odstąpiliśmy na zasadzie ugód w 11 przypadkach. Oczywiście 

Gminę ileś to kosztuje, bo te wojenki w zeszłym czteroleciu spowodowały, że Gmina w tej 

chwili do ZGOK-u musi zapłacić za śmieci dodatkowo 220.000 zł to był Sąd arbitrażowy, 

gdzie się ułożyliśmy tak naprawdę ze ZGOK-iem, a druga rzecz tj. wypłata za zaległe faktury 

w firmie, która poprzednio dokonywała wywozu nieczystości, śmieci z Naszego terenu 

Gminy, i tutaj zeszliśmy proszę Państwa z 575.000 zł, które Nam groziły do 100.000 zł                    

na zasadzie porozumienia, i dlatego też chciałbym, żebyście Państwo wiedzieli, że podwyżka 

śmieci nie jest związana nawet z tymi zobowiązaniami, które były w poprzednim czteroleciu, 



9 

tylko jest związana z tym, że wzrosła kwota odbioru śmieci w Olsztynie. Jesteśmy zmuszeni 

do wywożenia do Olsztyna, My nie możemy gdzie indziej wywieźć śmieci i ta podwyżka jest 

diametralna, bo to jest 150 zł na tonę, czyli w tej chwili będziemy płacili za śmieci na bramie 

w ZGOK-u 451 zł brutto. Chciałby przypomnieć, że z terenu Naszej Gminy wywozimy                     

co miesiąc średnio 130 ton śmieci zmieszanych co stanowi z samej konsekwencji zapłaty                    

dla ZGOK-u 60.000 zł, do tego dochodzi jeszcze obsługa, która jest związana z tym,                         

że wywozimy z terenu, pracownicy, koszty paliwa, samochody tj. koszt 31.000 zł co daje                    

w sumie łącznie prawie 100.000 zł. My w tej chwili zbieramy od mieszkańców, od firm mniej 

więcej 75.000 zł i ta podwyżka jest związana z tym. Ta kalkulacja jest przyjęta w tej kwocie 

18 zł, dlatego, że Gmina oczywiście nie może zarabiać na śmieciach, ale również nie może 

pokrywać deficytu związanego ze śmieciami z innych źródeł zaznaczonych w budżecie. 

Muszą być to wpływy ze śmieci, innymi słowy ile mieszkańcy, jako My wszyscy śmiecimy 

tyle płacimy im, takie są koszty. Dziękuje bardzo". 

 

Po czym Pan Przewodniczący Rady Bogusław Wierzbicki ogłosił dziesięciominutowa 

przerwę.    

 

 11) Interpelacje i wnioski Radnych  

 

Przewodniczący Rady - "Czy ktoś z Pań i Panów Radnych chciałby w tym punkcie zabrać 

głos. Jeśli nie to dziękuję, a Ja jedno krótkie zdanie. Zgłosił się do Mnie kolega druh ze straży 

pożarnej, nie wiem właściwie z której jednostki i powiedział mi, że diety, które dostajecie 

druhowie jadąc na szkolenie są banalnie niskie, nie wiem czy kolega Radny to potwierdzi,              

czy ja to dobrze w ogóle zrozumiałem, mówił mi o tym, że jest coraz mniejsza ilość chętnych                 

na branie udziału w szkoleniach, albowiem za pieniążki, które dostają, śmieszne".  

 

Radny Mariusz Szutkowski - "Nie wiem, o co koledze chodziło, nie wiem czy to chodzi 

tylko o szkolenia usług podstawowych, dowódców czy też innych, czy to chodzi też o diety, 

które są wypłacane dla ratowników podczas działań ratowniczych". 

 

Przewodniczący Rady - "Nie nie, on mówił wyraźnie o szkoleniach, mówił, że coraz 

mniejsza jest chęć udziału młodych strażaków w szkoleniach, bo pieniążki, które dostaje               

3 zł/h czy coś w tym rodzaju". 

 

Radny Mariusz Szutkowski - "Tam jest przelicznik procentowy, ale co do tego przelicznika 

procentowego ale to najbardziej kto się może wypowiedzieć to chyba Pani Małgosia, bo tym 

sie zajmuje".  

 

Przewodniczący Rady - "Ale mówię zgłosił się do mnie więc to zgłaszam, jeszcze raz to Panu 

Burmistrzowi przedstawię i podejmiemy jakieś działania. Czy ktoś z Pań i Panów Radnych 

chciałby jeszcze zabrać głos. Chętnych nie było więc Radni przeszli do następnego punktu". 

 

 12) Wolne wnioski i zapytania 

 

Przewodniczący Rady -  "Czyli wszyscy Państwo obecni na sali macie prawo zabrać głos". 

 

Pan Józef Adamiec Sołtys Sołectwa Radostowo - "Ja mam takie pytanie do Radnych,                  

czy uchwalacie jakiś plan zagospodarowania Gminy, bo chodzi mi o fermy                                        

te wielkogabarytowe, bo słyszy się coraz więcej jak to mówią, mamy tereny bardzo piękne                  

i żeby ktoś Nam niespodzianki nie zrobił i jakiejś fermy dość potężnej, jak w Kronowie 
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kurniki czy coś takiego, żeby Nam ktoś na terenie Gminy nie postawił takiego śmierdziucha. 

Czy wyście się nad tym pochylali już, takim planem, żeby ktoś Nam takiego śmierdziucha        

nie postawił".  

 

Burmistrz Jezioran Maciej Leszczyński - "Panie Józefie, żeby zrobić plan na całą Gminę,               

to jest potężny koszt, bo my tutaj mówimy o tych dwóch terenach, które teraz są dla Nas 

pilne, to to już są nie małe pieniądze, a żeby zrobić, tak żeby zabezpieczać jak gdyby 

miejscowość Radostowo, myślę, że po prostu nie ma woli z Naszej strony, żeby ktoś stawiał 

fermę i My takiego pozwolenia nie wydamy pod względem warunków". 

 

Przewodniczący Rady -  "Dziękuję bardzo"  

 

Pani Milena Domańska - Smekla Sołtys Sołectwa Franknowo - "Witam Państwa 

serdecznie. Ja mam pytanie do Pana Burmistrza jak wygląda w tym momencie sytuacja 

utrzymania dróg powiatowych na terenie Naszej Gminy, chodzi mi konkretnie o Moje 

Sołectwo, drogi dwie Franknowo - Żegoty, Franknowo - Wólka Szlachecka. Część Państwa 

wie, że z funduszu sołeckiego nie można naprawiać dróg powiatowych. Przy tych drogach 

mieszkają, mimo, że są to drogi powiatowe, ale mieszkają mieszkańcy Gminy, którzy są 

bardzo mocno poszkodowani. Ja zawsze bardzo dużą część i sołtysi również przeznaczają na 

remont dróg z funduszu sołeckiego, u Nas jest ponad 80 % takiego funduszu. Niestety z tego 

funduszu nie można naprawić drogi powiatowej, która jest na terenie Gminy, Ci ludzie są 

bardzo mocno poszkodowani, My z moimi Radnymi Sołectwa naprawiamy te drogi z 

pieniędzy pozyskanych z wieńca dożynkowego, nagrody ze spartakiady, z jakichś turniejów 

sołeckich. W tamtym roku była to kwota 3.300 zł kupiliśmy za te pieniądze tłuczeń, 

mieszkańcy sami, własnymi rękoma z grabiami, łopatami szli i te drogi naprawiali. Ja pod 

koniec 2017 roku złożyłam petycję, pozbierałam podpisy od mieszkańców, złożyłam petycje 

do Starostwa Powiatowego i do Powiatowej Służby Drogowej o remont tychże dwóch dróg 

proszę Państwa. Do tej pory cisza, w tamtym roku troszkę na Wólkę Szlachecką Nam 

pomogli przy reperacji, ale to były znikome koszta i chciałabym spytać co w tej kwestii,               

bo wcześniej Gmina nie reperowała i teraz Powiat tego nie robi. Ja wiem, że w tym roku 

budżet Państwa przeznaczył na Nasze Warmińsko - Mazurskie 277.000.000 zł na remont dróg 

i od połowy marca będzie, że tak powiem włączony nabór wniosków o dofinansowanie dróg 

powiatowych i gminnych. Czy Gmina ewentualnie mogła by się zastanowić nad złożeniem 

takiego wniosku, 80%, im biedniejsza Gmina tym większe dotacje, 80% dofinansowania                   

z funduszu dróg samorządowych, może Panie Burmistrzu warto byłoby się zastanowić                   

nad złożeniem takiego wniosku i te drogi w taki sposób naprawić, bo naprawdę te drogi są                

w bardzo, bardzo opłakanym stanie, idzie wiosna i problem już i to nie jest problem                            

z ostatnich czterech lat, tylko z wielu, wielu lat wcześniej, także bardzo bym prosiła                         

o ustosunkowanie się ewentualnie, pomyślenie o możliwości złożenia takiego wniosku. 

Dziękuje". 

 

Przewodniczący Rady -  "Dziękuję bardzo". 

 

Burmistrz Jezioran -"Myśmy wystąpili do Powiatu o przejęcie dwóch dróg powiatowych               

na rzecz Gminy, oczywiście w zamian za pieniądze. Czyli to jeśli chodzi o Pani Sołectwo                     

tj. droga Franknowo - Wólka Szlachecka , druga droga tj. Miejska Wieś - Zerbuń, jeżeli ruszy 

program o którym Pani wspomniała, połowa marca i tak jest niemożliwa, bo byliśmy                       

na szkoleniu i wiemy doskonale, że nie wiadomo czy w ogóle w tym roku ruszy ta kwestia, 

natomiast chciałbym powiedzieć jaki jest harmonogram działania, jeżeli Powiat by przystał na 

to, żeby Nam przekazać te drogi w zamian za pieniążki, to My robimy w tej chwili 
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dokumentację już na te drogi uwzględniając tego funduszu, o którym Pani wspomniała,                   

ale zrobienie projektu tj. decyzja środowiskowa, to wszystko co trwa parę miesięcy. Myśmy 

się już tym zajęli pod koniec roku i wystąpiliśmy o te wszystkie decyzje środowiskowe, 

wystąpiliśmy na 80 km dróg na terenie Naszej Gminy. Czyli jak gdyby czekamy to,                         

że będziemy przygotowani do programu, musimy zrobić pewne rzeczy i wtedy będziemy 

czekali, również przejęcie tych dróg Nas interesuje od Powiatu, żebyśmy mogli je później 

sami realizować, dlatego, że Powiat Nam tych dróg nie zrealizuje już o tym wiemy. Natomiast 

jeśli chodzi o utrzymanie bieżące, o którym Pani mówi, to wracamy do tego schematu, który 

kiedyś panował, a mianowicie to, że my przyjmujemy te pieniądze, które nie są duże                        

w wysokości około 60.000 tysięcy zł na utrzymanie dróg powiatowych i wolimy to sami 

administrować i nawet w tych niewielkich pieniądzach, żeby robić pewne naprawy                          

czy odśnieżanie, które jest związane z drogami powiatowymi i dlatego wystąpiliśmy do 

powiatu, że chcemy przejąć jak gdyby te obowiązki w zamian za pieniądze co roku 

przekazywane na rzecz Gminy". 

 

Pani Milena Domańska - Smekla Sołtys Sołectwa Franknowo - "Ja Panie Burmistrzu mam 

taką prośbę może Pan w jakiś sposób mógłby zainterweniować, bo petycję, którą My 

pisaliśmy, którą ja złożyłam w dwóch miejscach, no do tej pory nie mamy żadnej odpowiedzi, 

tutaj głównie również chodzi o drogę tą na Wólkę Szlachecką, ze względu na to, że przy tej 

drodze leży cmentarz. Na tym cmentarzu leżą zmarli nie tylko Naszych mieszkańców, 

Naszego Sołectwa, Jezioran, województwa, a nawet kraju, więc no droga jest w opłakanym 

stanie, Ja juz nie będę mówiła o tym co ludzie mówią jak odbywa sie pogrzeb tak, bo to jest 

tragedia po prostu, ale generalnie może Pan miałby tutaj jakąś możliwość ewentualnie 

zainterweniowania z tym w Służbie Drogowej, dlaczego nie ma do tej pory odpowiedzi jeśli 

chodzi o te petycje i w Starostwie Powiatowym te petycje też zostały złożone".   

 

Burmistrz Jezioran - "Powtórzę jeszcze raz to co powiedziałem przed chwilą, wystąpiliśmy              

o przejęcie tej drogi, chcemy ją sami naprawiać, natomiast jeżeli byłoby możliwe,                           

że weszlibyśmy w tą budowę drogi to przystąpimy do realizacji oczywiście jeśli będą 

pieniądze na to z funduszy rządowych, to przystąpimy do realizacji tej drogi, napewno 

uwzględnimy do czego się w tej chwili przemierzamy, natomiast nic innego Ja już tutaj nie 

powiem. Mamy w tej chwili 26 luty, tak normalnie Nam towarzyszyła zima, Ja wiem, że się 

zrobiło ciepło i każdy oczekuje, że w tej chwili już wejdziemy na drogi. Będziemy 

sukcesywnie te drogi się po prostu starali robić". 

 

Przewodniczący Rady -  "Dziękuję Pani, dziękuję Panu Burmistrzowi, czy ktoś z Państwa 

jeszcze chciałby zabrać głos. Bardzo proszę Pan (wyłączenie jawności w zakresie danych 
osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji 

publicznej)  ". 

 

Pan (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy 

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej)  - "Chciałbym kilka kwestii. 

Pierwsze chciałbym do Pan Sołtysa z Radostowa trochę nawiązać, bo jedna rzecz to jest 

kwestia osób, które chcą wybudować fermy i przed tym należy sie strzec.   

 Natomiast inna rzecz jest rozbudowa gospodarstw juz istniejących. Nasza Gmina 

objęta jest Naturą 2000 to jest zlewnia rzeki Symsarny i czasami jest tak, że rolnicy chcą 

rozbudować, powiększyć gospodarstwo i napotykają tutaj na bariery, a jeśli Nasze 

gospodarstwa nie będą nadążały za trendami krajowymi, za trendami europejskimi, w 

którymś momencie okaże się, że są nierynkowe i z tego rynku wypadną. Każde z gospodarstw 
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jeśli nie rozbudowuje się, nie powiększa, to w którymś momencie nie będzie w stanie sprostać 

potrzebom rynkowym, to jest to co zgłaszali rolnicy.  

 A propo dróg Panie Burmistrzu mam prośbę od czterech lat, drogi wojewódzkie droga 

593 z Reszla przez Lutry, Jeziorany - Dobre Miasto - Miłakowo i droga 595 wojewódzka                   

z Jezioran do Barczewa, one są, w zasadzie zimowe utrzymanie kończy się na odgarnięciu 

śniegu. Ostatnim czasem dwa razy spadł śnieg i dwa razy był, to już tak bardzo jaskrawo 

pokazywało jak te drogi są zaniedbane. Jeszcze w niedzielę jechałem w stronę do Dobrego 

Miasta były odcinki w lesie, mimo, że temperatura przez kilka dni była dodatnia, to w lesie 

trzeba było uważać, były miejsca z lodem, że można było jechać maksymalnie 40 km/h. 

Ostatnie cztery zimy, mnóstwo mieszkańców Gminy dojeżdża przez Barczewo do Olsztyna 

do pracy i te drogi są utrzymywane w opłakanym stanie, ślisko, mimo, że temperatura w tym 

roku była - 2 , - 3, -5 , Zarząd Dróg Wojewódzkich soli skąpił, można było tą śliskość 

zlikwidować w ciągu kilku godzin, a to trwało całymi tygodniami, jeździło się po drodze 

śliskiej, już nie wspominam o tym, że na odcinku Olszewnik -Jeziorany doszło do 10 ponad 

10 wypadkó1)w, w tym jeden śmiertelny, właśnie ze względu na to, że nie było komu 

likwidować tej gołoledzi. Mam prośbę o interwencję w Zarządzie Dróg Wojewódzkich w tej 

sprawie, żeby po prostu tymi drogami, które są główne, które są przejazdowe w Naszej 

Gminie, żeby po prostu zarządca o nie dbał.  

 W Kikitach budowano chodnik na przeciwko kapliczki, tam chodnik po prostu odciął 

spływ wody z ulicy i gdyby nie to, że często jeżdżą samochody to pewnie juz by tą kałuże 

zarybiono, ale ze względu na często jeżdżące samochody jest to niemożliwe. tam po prostu 

podejrzewam, że Zarząd Dróg Wojewódzkich będzie musiał zrobić studzienkę, tą wodę 

odprowadzić, bo nigdy nie wiadomo co tam jest w środku w tej kałuży i wszystko w koło tej 

kałuży jest zabryzgiwane.  

 Co do dowozów szkolnych, uczniowie dojeżdżający do Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych sygnalizują, że dużo lepiej by im sie dojeżdżało tutaj do Naszego 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych, gdyby przejazdy autobusem szkolnym były dla tej grupy 

młodzieży bezpłatne. W tej chwili dzieci do Szkoły Podstawowej i do Gimnazjum są 

dowożeni nieodpłatnie, natomiast młodzież ze Szkoły Ponadgimnazjalnej, tej Jeziorańskiej 

musi płacić. I rzecz czwarta juz minęło troszkę czasu 1,5 miesiąca od śmierci Prezydenta 

Adamowicza, jeździłem na pogrzeb i przyglądałem się pewnym sprawom, otóż jesienią                    

w trakcie kampanii wyborczej opluwano w mediach, człowiek myślał, że to jest łobuz, 

bandyta, który w zasadzie nie powinien być Prezydentem Gdańska, a siedzieć w więzieniu. 

Po śmierci sami mieszkańcy Gdańska , również troszkę media zaświadczyły o zupełnie innym 

obliczu tego człowieka, że to był dobry samorządowiec, człowiek, który dbał o swoje miasto, 

o ludzi i być może bym o tym nie wspominał tutaj, natomiast taką kampanię opluwania sami 

przeżyliśmy kilka lat temu w Jezioranach, gdzie grupka ludzi mająca jakieś tam zamysły 

polityczne postanowiła między innymi Pana Panie Burmistrzu obrzucać błotem i wszystkich, 

którzy za Panem stali. To są podłe rzeczy w Naszym społeczeństwie, które się dzieją a dziać 

sie nie powinny, i tak rodzi sie pytanie ile osób postanowiło wstać i powiedzieć "słuchajcie 

Państwo, nie róbcie takich brzydkich rzeczy, bo one nic nie mają wspólnego z prawdą". 

Czasami takiego przyzwoitego słowa po prostu w życiu społecznym brakuje. Dziekuję 

Państwu". 

 

Przewodniczący Rady -  "Dziekuję bardzo, no cóż żyjemy w okresie hejtu, a My którzy 

żeśmy się poddali chęci bycia Radnym, no musimy być troszeczkę uodpornieni na to. 

Oczywiście przybiera to czasami takie sytuacje jak ze Śp. Prezydentem Adamowiczem, 

miasta w którym się urodziłem, no ale cóż z tym poradzimy, może troszeczkę organy ścigania 

się za to wezmą, ale to co mówisz (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na 
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podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej)                  

jest prawdziwe".  

 

Burmistrz Jezioran - "Mogę odpowiedzieć Panie (wyłączenie jawności w zakresie danych 
osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji 

publicznej)  , bo tutaj mówimy o drogach powiatowych, drogach wojewódzkich to nie jest to, 

że my jesteśmy bierni temu co się dzieje na drodze wojewódzkiej czy drodze powiatowej. 

Natomiast to nie myśmy wymyślali podział administracyjny kraju i oczywiście pewne rzeczy, 

my jesteśmy w stanie reagować. Wspomniał Pan o Olszewniku to myśmy wysłali ekipę, żeby 

zrobiła po tym nieszczęśliwym wypadku, który miał miejsce, ostatnim to żeby to zrobić. 

Natomiast drogi wojewódzkie są jak gdyby bezczynne w tym, jeśli o odśnieżanie też to tak 

wygląda. Przejmujemy drogi powiatowe, żeby je odśnieżać tak na zasadzie umowy, nie 

jesteśmy w stanie przejąć też dróg wojewódzkich, bo jeżeli byśmy tym tropem szli, to ja bym 

się bał, co by było jakby u Nas szła autostrada, co by się działo. No bo zaczynamy wchodzić 

w kompetencje każdej służby, która powinna tym zawiadamiać. Natomiast nie ma z Naszej 

strony bezczynności, My reagujemy bezwzględnie. Państwo mają też, My też mamy kartkę 

wyborczą, to co decyduje o tym kto później jest w samorządach i tylko na tej podstawie 

możemy to weryfikować. Natomiast nie ma u Nas bezczynności takiej, że widzimy, że gdzieś 

jest śliskość i nie reagujemy. Wiemy jakie było też zalecenie dotyczące odśnieżania, Ja może 

sie narażę, ale dwukrotnie wysyłaliśmy również Naszego kierowcę, żeby odśnieżał i posypał, 

do granic oczywiście Naszej Gminy na drodze wojewódzkiej, ale przecież My nie jesteśmy                  

w stanie tego robić notorycznie, tylko dlatego, żeby nie stała się jakaś krzywda Naszym 

mieszkańcom".   

 

Pan (wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych, na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy 

z dnia 6 września 2001 r. o dostępnie do informacji publicznej)  - "To uzupełnienie pobocza przed 

Olszewnikiem to nie Zarząd Dróg Wojewódzkich, tylko Gmina musiała zrobić". 

 

Burmistrz Jezioran -  "Myśmy się zdeklarowali, że od razu tam puścimy ekipę, która                      

to będzie robiła, wtedy dopiero zareagował Zarząd Dróg Wojewódzkich, ale tak mówię jak                

to wygląda jeśli chodzi o bezczynność. Przecież to powinno nastąpić, jeśli tam miało miejsce 

14 wypadków, a nie 10 , to już przy drugim czy trzecim daje do myślenia tak.  Dziękuję".  

 

Przewodniczący Rady - "Dziękuję bardzo, jeszcze wracając do tego punktu, o którym 

mówiłem, proszę Państwa jest światełko w tunelu, a tym światełkiem są wyniki ostatnich 

wyborów, w wyniku, których siedzi tu Pan Burmistrz i My Radni. Właściwie są to, była                      

to odpowiedź społeczeństwa na ten hejt, bo wszyscy dobrze wiemy, że Ci którzy tej hejt 

tworzyli, względnie mu przyklaskiwali przegrali samotnie tzn., że jednak jakaś mądrość                  

w narodzie istnieje. Mam nadzieję, że to tylko sie będzie pogłębiało".  

 

Pan Józef Adamiec Sołtys Sołectwa Radostowo -  "Najgorsze to jest to, jak Pan Burmistrz 

mówił, przy drogach wojewódzkich, że Dyrekcja jest w Kętrzynie, a My tu. Później jak 

piszesz pismo do Olsztyna, to oni przekazują do Kętrzyna i to jest najgorsze. Oni Nas mają                

w nosie, bo koło Kętrzyna to oni dbają o swoje drogi wojewódzkie, ale u Nas to na końcu, jak 

też na terenie do Orzechowa, do Dobrego Miasta się jedzie to jak Pan Burmistrz mówił,                         

tu tyle wypadków, a ile tam sie rozwaliło. Tam jest to samo, góra i dolina i las, aut tyle ludzie 

rozwalili. W sobotę jechałem 30 km/h do domu, no bo żywy lód, prędzej bym na łyżwach 

zajechał".   

 

Przewodniczący Rady -  "30 km/h to już za dużo. Dziękuję bardzo".  
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Pan Janusz Oniszczuk Sołtys Sołectwa Kikity - "Odnośnie chodnika w Kikitach, myśmy                   

z Panem Burmistrzem już rozmawiali, że spotkamy się najprawdopodobniej na planie 

filmowym i tam ten chodnik i tak dalej to trzeba będzie poprawić. Natomiast, jeśli chodzi                 

o drogi wojewódzkie, to rzeczywiście sytuacja jest taka, że Ja składałem o to, żeby 

zamontować dwa lustra w Kikitach, to nawet Mnie nie poproszono, było to elegancko opisane 

w jaki sposób tam kierowcy uciekają z tego skrzyżowania, od przysłowiowego lotniska,                    

bo tam dużo teraz samochodów jeździ, widoczność jest słaba, to był inspektor z Ruchu 

Drogowego i ktoś tam z Dróg Wojewódzkich z Olsztyna i nie poproszono, żeby                                

to umotywować. Więc jedno lustro przyznano na wyjeździe z pewnej posesji koło sklepu 

starego, natomiast tą drogą na głównym tym skrzyżowaniu, właśnie na drodze gminnej                    

z drogą wojewódzką, bardzo źle widoczne i tam uznano, że nie potrzeba. Zresztą jeszcze                   

z Panem Burmistrzem, zapewne się spotkamy na temat wielu jeszcze innych spraw w 

Kikitach, ale to już poza. Dziękuję bardzo". 

 

 13) Przyjęcie protokołu I, II i III sesji 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania  w wyniku, którego jednogłośnie - 11 głosów "za" 

(11 obecnych radnych).  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

 

Protokoły z I, II i III sesji rady Miejskiej w Jezioranach zostały przyjęte. 

 

 

 14) Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych  

 

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że nie było interpelacji więc odpowiedzi też nie będzie. 

 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady stwierdził,  

że IV Sesja VIII Kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach została zakończona. 

 

 

        Protokołowała                                                                  Przewodniczący Rady Miejskiej 

   /-/Anna Gleszczyńska              /-/ Bogusław Wierzbicki 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


